
 

 

Zápis z jednání 
Výboru regionálního rozvoje, MA 21 Zastupitelstva Kraje Vysočina 

č. 1/2017 konaného dne 18. ledna 2017 
  Přítomni: 
1. Komínek Josef 9. Vlček Lukáš (předseda) 
2. Vraspír Zdeněk 10. Černá Marie 
3. Uchytil Miloš 11. Janoušek Pavel 
4. Rubišarová Medová Marie 12. Hynk Vladislav 
5. Pokorný Jiří 13. Fiala Jaroslav 
6. Kobrle Ladislav 14. Švomová Miluše 
7. Komárek Josef 15. Fryšová Iveta (tajemnice) 
8. John Jakub  
 
 Nepřítomni (omluveni): 
1. Zahradníček Josef 
  Hosté: 
1. Pacal Pavel (člen rady kraje) 3. Vichr Dušan (ORR) 
2. Hyský Martin (člen rady kraje)  
 
  
Program jednání: 
1. Zahájení jednání; 
2. Schválení programu; 
3. Představení členů výboru; 
4. Stručné představení činnosti Odboru regionálního rozvoje Krajského úřadu Kraje Vysočina; 
5. Organizační záležitosti, jednací řád výboru; 
6. Plán činnosti výboru na rok 2017; 
7. Žádost odborů o účast ve výboru; 
8. Alokace Fondu Vysočiny pro rok 2017; 
9. Návrh grantového programu FV Naše škola 2017; 
10. Vyhodnocení dotazníkového šetření k venkovským prodejnám; 
11. Informace o POVV pro rok 2017;  
12. Informace o činnosti Evropského regionu Dunaj Vltava v roce 2016; 
13. Diskuze a různé; 
14. Závěr. 
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1. Zahájení jednání 
Lukáš Vlček, předseda Výboru regionálního rozvoje, MA 21 Zastupitelstva Kraje Vysočina (dále jen 
„Vrr, MA 21“) přivítal všechny přítomné a hosty a zahájil jednání. Dle počtu přítomných členů konstatoval, že je Vrr, MA 21 usnášeníschopný.  
 2. Schválení programu 
Předseda přednesl návrh programu. Takto navržený program byl 14 hlasy schválen.  
 3. Představení členů výboru 
Jednotliví členové výboru se vzájemně představili. 
  4. Stručné představení činnosti Odboru regionálního rozvoje Krajského úřadu Kraje Vysočina 
Iveta Fryšová okomentovala prezentaci týkající se činnosti odboru regionálního rozvoje. 
Prezentace bude zaslána všem členům výboru společně se zápisem.  
 5. Organizační záležitosti, jednací řád výboru 
Eva Oulehlová informovala o organizačních záležitostech, zejména pak o odměnách za účast na 
zasedání výboru a cestovních náhradách, které náleží členům výboru, a předala členům vytištěný informační materiál o těchto záležitostech včetně jednacího řádu. Z každého zasedání výboru se 
pořizuje zápis, jehož součástí jsou přijatá usnesení. Zápis vždy podepisuje předseda a tajemnice výboru, a to poté, co na následujícím zasedání je v úvodu jednání odsouhlasen. Dále sdělila informace o zavedené praxi týkající se zasílání podkladových materiálů na jednání výboru a 
požádala členy výboru o stanovisko, zda požadují zasílání podkladových materiálů v tištěné podobě, nebo zda jim stačí elektronická forma. 
 Usnesení 01/01/2017/Vrr, MA 21 Výbor regionálního rozvoje, MA 21 Zastupitelstva Kraje Vysočina 
souhlasí 
se zasíláním podkladových materiálů pro svá jednání v elektronické formě. 
Usnesení bylo přijato 14 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).  
 6. Plán činnosti výboru na rok 2017 
Členové výboru obdrželi s časovým předstihem návrh plánu práce výboru na rok 2017. Operativně 
lze program jednání upravovat.  Usnesení 02/01/2017/Vrr, MA 21 Výbor regionálního rozvoje, MA 21 Zastupitelstva Kraje Vysočina souhlasí 
s předloženým plánem činnosti výboru na rok 2017. Usnesení bylo přijato 14 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
  7. Žádost odborů o účast ve výboru 
Členové výboru obdrželi dopis od ČMKOS s žádostí o účast zástupců ve výborech se statusem stálého hosta. Členové výboru se jednotně shodli, že v případě potřeby budou cíleně tito zástupci 
na zasedání výboru zváni.  Usnesení 03/01/2017/Vrr, MA 21 
Výbor regionálního rozvoje, MA 21 Zastupitelstva Kraje Vysočina nesouhlasí 
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se statusem stálého hosta ČMKOS ve výboru. Usnesení bylo přijato 14 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).   8. Alokace Fondu Vysočiny pro rok 2017 
Pavel Pacal sdělil, že alokace FV na rok činí 62 mil. Kč. Byla uskutečněna revize jednotlivých grantových programů s tím, že byla snaha o zachování soutěžního charakteru grantů. Pro rok 
2017 bude vyhlášeno 20 grantových programů. Z větší části budou GP zachovány. Vzhledem k tomu, že dochází k častému opakování jednotlivých GP, vycházely odbory KrÚ ze zkušeností při 
administraci těchto GP v předchozích letech a z potenciálního zájmu žadatelů o opakující se či nově připravované GP. Rovněž byla snaha o to, aby nedocházelo z FV k duplicitě finanční pomoci na realizaci projektů z jiných zdrojů (státu, popř. EU a dalších). Bylo přihlíženo také k tomu, 
zda navrhovaný GP přispěje ke zvýšení absorpční kapacity kraje s ohledem na zdroje EU či státních programů. GP rovněž musí být v souladu s existujícími koncepčními dokumenty kraje. Pro 
rok 2017 je navrženo zachovat členění finančního rámce FV dle struktury Programu rozvoje Kraje Vysočina, který zahrnuje všechny oblasti, do nichž může rozvojová pomoc kraje směřovat. Členění finančního rámce je navrhováno na úroveň jeho pěti prioritních oblastí dle platné verze PRK z 
března 2015. Iveta Fryšová doplnila, že Kraj Vysočina disponuje dvěma dotačními tituly: soutěžní charakter – granty v rámci Fondu Vysočiny, nesoutěžní charakter - Zásady ZK a Pravidla RK. 
V současné době probíhá revize těchto titulů z důvodu možnosti zjednodušení administrace. Např. pro letošní rok došlo ke změně termínů podání žádostí u POVV, a to do konce června, z důvodu zjednodušení pravidel. Josef Komínek vznesl podnět na vyhlášení GP „Lyžařské a běžecké trasy“. 
Podnět bude předán na OKPPCR KV. Vladislav Hynk vznesl podnět, zda v rámci GP „Rozvoj vesnice“ lze provádět výstavbu dětských hřišť v místních částech. Iveta Fryšová odpověděla, že 
GP musí mít dané konkrétní zaměření pro porovnatelnost projektů v rámci specifických kritérií (pro rok 2017 veřejné osvětlení), tudíž z tohoto GP nelze financovat výstavbu dětských hřišť. Výstavba dětských hřišť by mohla být zakomponována v některých z dotačních titulů kraje pro další období. 
S podobným obsahem je pravidelně vyhlašován GP „Sportoviště“, z tohoto GP nelze financovat např. pořízení skluzavek. Členům výboru bude rozeslána prezentace týkající se přehledu GP. 
 Usnesení 04/01/2017/Vrr, MA 21 Výbor regionálního rozvoje, MA 21 Zastupitelstva Kraje Vysočina 
bere na vědomí 
informaci o alokaci Fondu Vysočiny pro rok 2017 a doporučuje 
zastupitelstvu kraje materiál ke schválení. 
Usnesení bylo přijato 14 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).   

9. Návrh grantového programu FV Naše škola 2017 
Iveta Fryšová okomentovala podkladový materiál. Jedná se o návrh na vyhlášení grantového 
programu na podporu rekonstrukcí, oprav, případně dovybavení základních škol umístěných v obcích kraje s maximální podporou 120 tis. Kč na jeden projekt. Tento program nahradil od roku 2016 program Naše školka. Cílem navrhovaného programu je udržet kapacity stávajících ZŠ a 
zároveň zlepšit jejich prostředí a vybavenost. Každoročně se nyní počet žáků docházejících na ZŠ zvyšuje o cca 500 žáků v celém kraji. Zajištění dostupnosti základního vzdělávání zejména na 
venkově souvisí i se slaďováním rodinného a pracovního života obyvatel kraje. V kraji existuje více než 250 základních škol, z toho téměř polovina je jich malotřídních. Oproti roku 2016 došlo ve Výzvě programu na základě průběhu jeho schvalování zastupitelstvem kraje v loňském roce, 
případně na doporučení řídícího výboru programu nebo připomínek Odboru školství, mládeže a sportu Krajského úřadu Kraje Vysočina ke změnám některých specifických kritérií tak, aby byla 
jasná preference podpory malých vesnických škol. Objem finančních prostředků pro tento grant činí 4 mil. Kč.   
Usnesení 05/01/2017/Vrr, MA 21 Výbor regionálního rozvoje, MA 21 Zastupitelstva Kraje Vysočina 
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doporučuje 
zastupitelstvu kraje vyhlásit GP „Naše škola 2017“. 
Usnesení bylo přijato 14 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).   

10. Vyhodnocení dotazníkového šetření k venkovským prodejnám 
Iveta Fryšová okomentovala podkladový materiál. Šetření bylo provedeno z důvodu zvyšování 
nákladů prodejen v malých obcích. Dušan Vichr představil výsledky dotazníkového šetření na obcích. Zvyšování nákladů je způsobeno zvyšováním minimální mzdy, EET atd. Vzhledem k tomu, 
že malé obce situaci kolem prodejen intenzivně řeší, připravuje ORR na 2. čtvrtletí jako pomoc 
těmto obcím program v rámci FV. Přesné podmínky grantu jsou v tuto chvíli diskutovány. Součástí 
zápisu bude prezentace k danému tématu. Zdeněk Vraspír vznesl dotaz, kdo může být žadatelem dotace. Iveta Fryšová odpověděla, že se předpokládá, že to bude provozovatel obchodu. Jiří 
Pokorný vznesl dotaz, zda je k dispozici materiál týkající se porovnání počtu prodejen před cca 10-15 lety a nyní. Dále se zeptal, zda je cílem programu udržet prodejny, nebo znovuotevření 
prodejen. Iveta Fryšová odpověděla, že cílem je udržení prodejen. Ucelená studie občanské vybavenosti není k dispozici, ČSÚ tyto údaje nesleduje.  
Usnesení 06/01/2017/Vrr, MA 21 Výbor regionálního rozvoje, MA 21 Zastupitelstva Kraje Vysočina 
bere na vědomí 
informace o výstupech dotazníkového šetření k venkovským prodejnám. Usnesení bylo přijato 14 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).   

11. Informace o POVV pro rok 2017 
Pavel Pacal informoval o POVV na rok 2017. Alokace dotačního titulu činí 80 mil. Kč. Byla zrušena část administrace a to tzv. kontroly připravenosti. Účel využití zůstává stejný jako v předchozích 
letech, došlo jen k rozšíření o nákup komunální techniky. Příjem žádostí je stanoven na období od 1. 2. - 30. 6. 2017 na ORP.  Usnesení 07/01/2017/Vrr, MA 21 Výbor regionálního rozvoje, MA 21 Zastupitelstva Kraje Vysočina 
bere na vědomí 
informace o POVV pro rok 2017. 
Usnesení bylo přijato 14 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).  
 12. Informace o činnosti Evropského regionu Dunaj Vltava v roce 2016 
Iveta Fryšová okomentovala podkladový materiál. Celková zpráva o proběhlých akcích, kterých za 
rok 2016 bylo více jak 50, bude předložena kanceláří ERDV Politickému grémiu ERDV, které zasedne 20. 1. 2017, kdy předsednictví přebere pro rok 2017 Dolní Bavorsko. Jako hlavní téma 
pro rok 2017 zvolilo Dolní Bavorsko téma “Jazyková ofenzíva“.  Usnesení 08/01/2017/Vrr, MA 21 
Výbor regionálního rozvoje, MA 21 Zastupitelstva Kraje Vysočina bere na vědomí 
informace o činnosti Evropského regionu Dunaj Vltava v roce 2016. Usnesení bylo přijato 14 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).  
 13. Diskuze a různé 
Členové výboru se shodli, že zasedání výboru bude probíhat cca 3 týdny před zasedáním zastupitelstva kraje, a to vždy v pondělí od 14 hod. Ladislav Kobrle vznesl dotaz na existenci přehledů žadatelů u GP FV, včetně výše přiznaných dotací. Dušan Vichr odpověděl, že veškeré 
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informace jsou k dispozici na: http://extranet.kr-vysocina.cz/fv/index.php?typ=vyh pod odkazem vyhodnocení u každého programu. 
  Termín příštího zasedání bude včas upřesněn a uskuteční se v sídle Krajského úřadu Kraje 
Vysočina, Žižkova 57, Jihlava, zasedací místnost A 3.15. 
 
  
 14. Závěr 
Lukáš Vlček, předseda Vrr, MA 21, poděkoval všem přítomným a ukončil jednání. 
  
   Ing. Lukáš Vlček 
předseda Výboru regionálního rozvoje, MA 21 Zastupitelstva Kraje Vysočina 
   
  
  doc. RNDr. Iveta Fryšová, Ph.D. 
tajemnice Výboru regionálního rozvoje, MA 21 Zastupitelstva Kraje Vysočina  
   
  
 Zpracovala a zapsala: Eva Oulehlová dne 24. ledna 2017. 


